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P r o t o k ó ł   Nr XLVI/2006 
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 12 września 2006 r. 
 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ jedenastu radnych Rady Gminy               -  Spóźniony: D. Ostrowski – 1050 

                                                                        nieobecny usprawiedliwiony: Z.Wandachowicz  
                                                                        nieobecny nie usprawiedliwiony M. Adamowicz,  
                                                                        J. Bej narowicz, S. Maśliński.    
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
    Kierownik OPS                                        -   Krystyna  Szustak                   
    Dyrektor ZGK                                         -   Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                  -   Iwona Warkocka 
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.            -   Elżbieta Fryckowska 
    
Porządek obrad: 

 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 

      2.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych,   
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami, w tym sprawozdanie  
     z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy, 
4. Interpelacje radnych. 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady  między sesjami: 

a/ Rewizyjnej, 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

7. Zatwierdzenie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości na terenie gminy               
Dębnica Kaszubska,  
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały Nr XXXI/181/2005  Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
31.03.2005 r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska”, 
b/ uchylenia uchwały Nr XXXI/182/2005 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
31.03. 2005 roku w sprawie obniżenia wysokości kryterium dochodowego, 
c/ zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2006 rok,   
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d/ szczegółowych zasad umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności 
pieniężnych Gminy Dębnica Kaszubska oraz jej jednostek organizacyjnych, dla 
których nie stosuje się ustawy Ordynacja podatkowa oraz wskazania organów do tego 
uprawnionych, 
e/ przedłużenia obowiązującej taryfy cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę z wodociągów wiejskich i zbiorowe odprowadzanie ścieków do urządzeń 
kanalizacyjnych stanowiące mienie komunalne Gminy Dębnica Kaszubska.   

      9.  Odpowiedzi Wójta Gminy na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 
    10.  Zamknięcie obrad.                         

 
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1. 
a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1015 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
              
b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad. 
 W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (10 za).  
 
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (10 za,).           
 
Ad 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o 
zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami 
jakie otrzymali Radni. 
Zastępca Przewodniczącej  zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z 
otrzymanych odpowiedzi. 
Radna Irena Tklaczyszyn stwierdziła, że został przeprowadzony remont drogi jednak jego 
jakość jest fatalna. Uważa, że należy poprawić jakość pracy. 
Zastępca Wójta poinformował, że jakość wykonania drogi ulegnie poprawie po nawiezieniu 
na ten odcinek szlaki. Obecnie Gmina oczekuje na szlakę.    
 
Ad 3    
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Wójta o złożenie sprawozdania  
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z działalności miedzy sesjami. 
Wójt  przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik Nr 1 do protokołu oraz 
sprawozdanie z wykonania uchwał, które stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Ponadto Wójt poinformował że: 

- obecnie są przygotowywane projekty programów do realizacji w 2007 roku. 
Planujemy złożyć 3 duże projekty, by w przyszłym roku uzyskać środki z zewnątrz do 
realizacji na przynajmniej na 2. 

- przystąpiono do remontu budynku starej szkoły w Motarzynie, 
- 04.09.2006 r. otworzono w Szkole Podstawowej w Gogolewie ciąg żywnościowy, 
- 29 września 2006 r. planowane jest oddanie do użytku po modernizacji oczyszczalni 

ścieków  w Dębnicy Kaszubskiej. Poinformował, że obecnie prace przebiegają 
zgodnie z harmonogramem. Uważa, że to zadanie było bardzo trudne do wykonania, 
gdyż po raz pierwszy prace były prowadzone na żywym organizmie. O wiele łatwiej 
jest budować zupełnie nową od podstaw. 

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta Gminy. 
Przewodnicząca Rady w nawiązaniu do opracowanych dokumentów tj. Strategii Rozwoju 
Gminy Dębnica Kaszubska i Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2007 - 2013 uważa, że 
Rada na tej sesji nie mogła podjąć uchwał w sprawie ich przyjęcia. Uważa, że 2 sesje 
strategiczne, które odbyły się przed powstaniem tych dokumentów to za mało. Radni 
otrzymali Plan Rozwoju Lokalnego do zapoznania się z jego zawartością. Proponuje by w 
tej sprawie odbyła się Komisja Wspólna, na której temat będzie dogłębnie 
przeanalizowany. Uważa, że w Planie nie ujęto wszystkich zadań. Samo zamieszczenie w 
planie nie jest tożsame z tym, że te zadania będą realizowane, dają jednak świadomość, że 
chcemy się rozwijać. 
Wójt stwierdził, że popiera zamierzenia Przewodniczącej. 
Przewodnicząca rady podtrzymuje, że u uwagi na wagę dokumentu i okres na jaki ma 
obowiązywać temat należy dokładnie przeanalizować. 
Wójt zauważył, że te dokument mają to do siebie, że można je w okresie ich 
obowiązywania aktualizować. 
Przewodnicząca rady poinformowała, że na ręce Rady wpłynęło pismo od Pani E. 
Nierychlewskiej /pracownik oświaty zamieszkujący w mieszkaniu służbowym w 
Przedszkolu/ w sprawie wymiany okien – załącznik Nr 3 do protokołu. Zwróciła się z 
pytaniem czy będzie realizacja. 
Wójt poinformował, ze w chwili obecnej trwa remont obiektu, który jeszcze nie został 
zakończony i w związku z tym uważa, że pismo jest bezzasadne. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy 8 tys. w zmianach budżetowych jest 
przeznaczone na ten cel. 
Wójt poinformował, że tak. 
Przewodnicząca Rady w nawiązaniu do oddanego, do użytku zbiornika wodnego ppoż. w 
Niepoględziu stwierdziła, ze ten zbiornik wg jej zdania nie spełnia oczekiwań. Uważa, że 
ilość znajdującej się w nim wody nie wystarczy na przeprowadzenie żadnej akcji 
ratunkowej. Ponadto uważa, że grunt stanowiący ściany zbiornika podczas ulewnych 
deszczy będzie się obsuwał. Jej zdaniem intencja była dobra jednak nie do końca 
właściwa. Na terenie byłego Zakładu Rolnego będącego obecnie w zasobach ARN 
znajduje się duży wybetonowany zbiornik, który jej zdaniem po wyczyszczeniu i 
napełnieniu wodą spełniał by te rolę dużo lepiej. Uważa, że sprawa bezpieczeństwa 
pożarowego jest sprawą nadrzędną i w tej sprawie należało dojść do porozumienia z 
ARN. Zupełnie inaczej ta sprawa by wyglądała gdyby na terenie gminy była sprawna sieć 
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hydrantowa. Z jej wiedzy wynika, że hydranty mają zbyt małe ciśnienie, a sprawa 
bezpieczeństwa pożarowego spędza jej sen z powiek. 
Wójt poinformował, że doskonale wie o trosce Przewodniczącej w tym zakresie. Jeżeli 
chodzi o sieć hydrantową w Niepoględziu to poinformował, że ten temat nie jest do końca 
załatwiony, gdyż stanowi ona nadal własność ARN a my nie mamy wpływu na ich 
przejęcie. Trudno powiedzieć kiedy zostanie nam przekazana. Jeżeli zaś chodzi o zbiornik 
ppoż. w Niepoględziu to wnioskuje, że czasami lepiej nić nie robić niż coś zrobić. W tym 
miejscu był zlokalizowany zbiornik wodny do celów ppoż., jest ułożona droga dojazdowa, 
zbiornik został zanieczyszczony przez zarastanie. Przed przystąpieniem do prac woda ze 
zbiornika została usunięta. Wykonano niezbędne prace ziemne, po przeciwnej stronie 
wykonano ograniczniki z faszyny. Zbiornik wypełnia się samoczynnie. Ten stan wody jest 
na dzień dzisiejszy, wypełnianie następuje wodą źródlaną, liczy, że na wiosnę cały 
zbiornik się napełni. Odnośnie propozycji Pani Przewodniczącej w sprawie zbiornika na 
terenie byłego Zakładu Rolnego poinformował, że nie można nic budować ze środków 
samorządowych na terenach nie stanowiących mienia komunalnego. Z jego wiedzy ten 
zbiornik za czasów ZR był zbiornikiem do chłodzenia w procesie technologicznym 
gorzelni. Uważa, że obawy, że ten obecny zbiornik nie spełni oczekiwań są 
nieuzasadnione.    
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem do Dyrektora ZGK, czy otrzymał już 
stosowne dokumenty od Komendanta Gminnego OSP. 
Dyrektor ZGK poinformował, że jeszcze nie otrzymał protokołu z przeglądów sieci 
hydrantowej od Komendant Gminnego. Wójt widzi potrzebę przebudowy istniejącej sieci 
i czyni w tym kierunku działania. Zapewnił, ze jeżeli tylko otrzyma dokument od 
Komendanta Gminnego to przedstawi go Radzie. 
Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił się z pytaniem czy nowo wykonany zbiornik  
w Niepogledziu jest ogrodzony. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że nie. 
Wójt Gminy poinformował, że nie ma takiej potrzeby gdyż zbiornik jest oddalony od 
miejscowości i nie zachodzi obawa, że będą tam przebywały osoby postronne.  
Radna Ewa Kuklińska stwierdziła, że Wójt bardzo barwnie mówi i wydatkowanych 
środka. Zwróciła uwagę, że już w kwietniu miały się odbyć konsultacje społeczne na 
osiedlu w Motarzynie. Nie odbyły się do dziś. Prosiła o ułożenie leżących obok wjazdu na 
boisko płyt, ziemia się zapada, rury które są tam ułożone ulegają wgnieceniu. Problemów 
bardzo dużo. Także problem udostępniania mieszkańcom sali w remizie strażackiej nie 
został rozwiązany. Pani Dyrektor GOK miała przygotować w tej sprawie odpowiedź. 
Prosiłam, by tak jak w szkołach ustalić jakieś granice odpłatności za wynajem świetlicy. 
Prosi o dobrą wolę w w/w sprawach i spotkanie z mieszkańcami. 
Wójt poinformował, że z mieszkańcami Motarzyna spotyka się bardzo często przy 
różnych okazjach. Podpisaliśmy umowę z Panem Aziukiewiczem, który już przystąpił do 
opracowywania koncepcji zagospodarowania przestrzennego osiedla Motarzyno. Na 
początku października będzie już można spotkać się z mieszkańcami i wstępnie 
przedstawić propozycje. Do tej pory mieszkańcy osiedla funkcjonowali bez żadnych 
dokumentów i to nikomu nie przeszkadzało. Na koniec stycznia planowane jest także 
ukończenie dokumentacji na kanalizację tego terenu. Zgodnie z tym o czym wcześniej 
wspominałem jest koncepcja, że kanalizacja będzie przebiegać lasem. Prowadzone są 
rozmowy z Nadleśnictwem. Takie rozwiązanie skróci ten odcinek o 3,5 km oraz 
przyczyni się do tego, że na 1km kanalizacji będzie przypadało 120 mieszkańców. Jest to 
bardzo ważne przy ubieganiu się o środki z zewnątrz.     
W sprawie świetlicy poinformował, że ma nadzieję, że ten temat będzie w tym roku 
rozwiązany. Pamięta słowa Radnego Paczesnego, że jest to sprawa Wójta i postara się ten 
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temat rozwiązać dla dobra wszystkich. Uważa, że najrozsądniej będzie ustalić jednakowe 
stawki dla wszystkich tak jak w przypadku świetlicy w Borzęcinie. Zdaje sobie sprawę, że 
wiele spraw jest nie dopiętych, ale to zostawia sobie na  II kadencję.  
Radna U. Rączka zauważyła, że świetlica w Borzęcinie ma inny status niż w Motarzynie i 
nie można ich przyrównywać. W Motarzynie właścicielem jest OSP i mieszkańcy wsi nie 
mają wstępu.      
Wójt zwrócił uwagę, że właścicielem jest Gmina a OSP Motarzyno ma obiekt w 
użyczeniu. 
Radna E. Kuklińska stwierdziła, że jeżeli ktoś zapłaci to do pomieszczeń może wejść. 
Młodzież nie płaci i nie ma wejścia. 
Wójt poinformował, że liczy na pomoc radnych w rozwiązaniu tej sprawy. 
 
Ad 4 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Radnych o składanie interpelacji. 
Radny Zdzisław Botwinionek prosi o remont – nawiezienie szlaki na drogi w Troszkach i 
Brzezińcu. 
Wójt poinformował, że te prace zostaną wykonane w ciągu najbliższych 2 tygodni. 
Radna U. Frankowska prosi o informację, czy w roku bieżącym będzie wykonany remont 
dachu na Remizie strażackiej w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wójt poinformował, że tak. Obecnie czeka na spotkanie w tej sprawie. Obecnie jest to 
piorytet. Te prace będą wykonane jak tylko utrzyma się pogoda po zakończeniu prac na 
drodze do Skarszewa i przedszkolu. 
Prosi także o remont pobocza przy drodze powiatowej – od drogi wojewódzkiej 210 
/przystanek PKS Leśnia/  przez Dobieszewo, Podole Małe, Dobra. Obecny stan pobocza 
fatalny. 
Wójt poinformował, że stan drogi i poboczy jest mu znany. Przez cały czas jest w kontakcie z 
Zarządem Dróg Publicznych. To co mogliśmy to zrobiliśmy. Zarząd Dróg ma tę drogę na 
uwadze. Odbył rozmowę z po. Kierownika ZDR / Pan Stanisław Kozieł jest już na 
emeryturze/. Sądzi, że współpraca będzie przebiegać dobrze. Z informacji które uzyskał to 
ZDP planuje gruntowna naprawę drogi Warblewo – Podkomorzyce w latach 2007 –2013. Ta 
droga ma być remontowana z środków unijnych. Obecnie także remontu wymaga droga na 
odcinku Dębnica Kaszubska – Podwilczyn. 
Radna I. Tkaczyszyn zauważyła, że pobocza przy drodze do Dobieszewa są niszczone przez 
osoby świadczące usługi wywożenia drewna z lasów.  
 Radna Urszula Rączka prosi o remont drogi do Krzyni (na zakręcie przy wjeździe jest bardzo 
głęboka dziura) oraz 

- remont drogi Motarzyno – Gałąźnia Mała, 
- remont drogi Moatzryno – Jamrzyno, stan drogi fatalny, dzieci są dowożone do szkoły 

prze PKS Bytów – zachodzi obawa, że przewoźnik odmówi świadczenia usługi. 
- wyrównanie drogi Motarzyno – Niepoględzie, 
- protokoł z przeglądu hydrantów na terenie gminy. 

Radny Mirosław Mnich zwrócił się z zapytaniem o koncepcję numeracji nowo powstającego 
osiedla na ulicy Zjednoczenia (pod lasem). Czy będzie to numeracja ulicy Zjednoczenia, czy 
może planowane jest tam utworzenie nowego osiedla z oddzielnymi ulicami i numeracją. On 
proponuje nazwać to „Osiedle Leśne”. 
Wójt w odpowiedzi na interpelacje Radnej U. Rączka poinformował, że wystosuje stosowne 
pisma do Starosty i Zarządu Dróg Powiatowych. My też jesteśmy zainteresowani 
bezpiecznym dowozem dzieci do szkoły i będziemy ten temat pilotować. 
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Radnemu M. Mnich podziękował za sugestię w sprawie nowo powstającego osiedla. 
Zauważył, że inaczej wygląda sytuacja jeżeli działki nabywane są od gminy a inaczej gdy od 
osób prywatnych. Obiecał, że ten temat będzie rozważany. Rozsądniej było by wprowadzic 
oddzielna numerację. 
 
Ad 5 
 
Przewodnicząca Rady  Zyta Rytelewska zwróciła się do Radnych o składanie wniosków. 
Przewodnicząca Rady zapoznała z treścią pisma państwa Ewy i Jacka Florko zam. w 
Borzęcinku. / zał. Nr 4 do protokołu/.     
Poinformowała, ze pismo było omawiane na posiedzeniach poszczególnych Komisji i w 
związku z powyższym poprosiła Przewodniczących o opinię w tej sprawie. 
U. Rączka – Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że członkowie jej komisji zapoznali się z treścią odpowiedzi na pierwsze 
pismo państwa Florko. Komisja uważa, że zapis zawarty w uchwale powinien pozostać. Pan 
Pawlonko jest nadal najemcą lokalu, którym Ci państwo są zainteresowani, opłaca czynsz. 
Zapisy zawarte w tej uchwale pozwalają na przeprowadzenie eksmisji. Komisja ponadto 
uważa, że Gmina powinna utrzymywać to co posiada. Powinna dysponować jakimiś lokalami 
mieszkalnymi. 
J. Karaś – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Sportu i Turystyki stwierdziła, że członkowie jej 
Komisji mają identyczne stanowisko. Gmina nie może wyzbywać się wszystkich lokali. Może 
się zdarzyć za rok lub 2, że będzie potrzebny jakiś specjalista i co wtedy. Nie tylko państwo 
Florko ubiegają się o mieszkanie. Na terenie gminy jest wiele takich przypadków. Niektórzy 
są w gorszej sytuacji mieszkaniowej. 
P. Paczesny – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, ze komisja zgadza się ze 
stanowiskiem pozostałych Komisji. Komisja Rewizyjna proponuje utrzymać dotychczasowy 
stan prawny mieszkania. 
Radna Ewa Kuklińska prosi o informację dotyczącą zasad finansowania budowy nowych 
chodników przy ulicy Zjednoczenia w Dębnicy Kaszubskiej – czy Zarząd Dróg 
Wojewódzkich partycypuje w kosztach? 
Zastępca Wójta poinformował, że Zarząd Dróg Wojewódzkich daje materiał, natomiast nasza 
jest robocizna. 
Radny Krzysztof Olech prosi o informację dotyczącą pomysłu budowy mieszkań socjalnych 
w Borzęcinie. Czy to jest aktualne, czy ten plan już nie jest rozważany? 
Wójt poinformował, że pomysł nie upadł. ARN zastanawia się nad celowością przekazania 
obiektu na ten cel. Jest jednak dobrej myśli i sądzi, że w 2007 roku rozpoczną się prace przy 
adaptacji na pomieszczenia socjalne. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska ponownie prosi o wyprofilowanie drogi Niepoględzie 
– Gałęzów. 
Wójt poinformował, że z uwagi na szczupłość środków finansowych Zarządu Dróg 
Powiatowych trudno cokolwiek powiedzieć. Tam należy wyprofilować drogę i pobocza. 
Apelujemy do ZPD o wsparcie naszych działań w tym zakresie. Uważa, że kilka składów 
płukanego żwiru poprawiło by sytuację w tym zakresie. Zwróci się z tą propozycją do po. 
Dyrektora Pana Ożarek, który jest mieszkańcem Dębnicy Kaszubskiej. 
Stanisław Jank – Radny Rady Powiatu poinformował, ze cieszy się, że Radni Rady Gminy tej 
kadencji bardzo akcentują bezpieczeństwo na drogach, stan nawierzchni i poboczy dróg 
powiatowych. Zarząd Powiatu na inwestycje na drogach powiatowych przebiegających przez 
teren gm. Dębnica Kaszubska w tej kadencji wydał 24 tys. zł. Jako Radnemu z tego terenu 
jest mu za to wstyd. Składał nawet na Radzie propozycje, by wyciąć drzewa rosnące przy 
drodze Warblewo – Świechowo i środki otrzymane z ich sprzedaży przeznaczyć na remonty 
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dróg. Ta propozycja nie zyskała akceptacji, gdyż uważano, że wycinka będzie droższa niż 
otrzymane środki ze sprzedaży. W ZDP jest umowa, że będą przy realizacji wspólnych 
inwestycji z samorządami. Nasza Gmina nie ma pieniędzy więc nic nie będzie robione na tym 
terenie. Jak nie ma współpracy to nic się nie robi. Dopiero teraz słyszy słowa, że Wójt będzie 
rozmawiał. Gmina Dębnica Kaszubska ma najgorsze drogi w powiecie. Przez cały okres 
kadencji padają słowa coś z tym trzeba zrobić, ale obecnie nie wie czy to nie jest propaganda 
przedwyborcza. Ul. Leśna zniszczona, asfalt załamany i słyszy, że remont za 2 lata. Nie chce 
niczego obiecywać, ale ten stan przedstawi na Radzie Powiatu. Uważa, ze gadanie nic nie 
zmieni. Uważa, że powodem takiego stanu rzeczy jest brak współpracy pomiędzy gminą 
Dębnica Kaszubska i ZDP z uwagi na brak środków przez jedną i drugą stronę. Ostatnio 
słyszał, że będą środki w/w 50 tys. na modernizację skrzyżowania ul. Skarszewskiej i 
Kościelnej, jednak realizacja jego zdaniem jest niepewna, ale cuda przedwyborcze się 
zdarzają.    
Wójt zwrócił się do Radnej E. Kuklińskiej i poinformował, że spotkanie z mieszkańcami 
odbędzie się w piątek między godziną 17 a 18. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że spotkanie wspólne komisji 
odbędzie się 20 września 2006 roku o godzinie 1000. 
Radna U. Raczka zauważyła, że za tej kadencji ZDP na drogi w przeliczeniu na 1 mieszkańca 
wydał 8 zł. 
Wójt stwierdził, że należy do tej kwoty doliczyć jeszcze remonty cząstkowe i zimowe 
utrzymanie dróg. 
Radna U. Rączka uważa, ze do końca tej kadencji uda się chociaż drogę do Krzyni naprawić. 
Wójt przeprosił Radnych, ale z uwagi na naradę koordynacyjną, która odbywa się na ZGK 
będzie musiał opuścić obrady sesji. 
 
Ad 6 
 
 
a/ 
  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Paczesny poinformował, że członkowie 
Komisji Rewizyjnej w okresie między sesjami odbyli trzy posiedzenia. Na dwóch zajmowano 
się kontrolą naliczania płac w urzędzie i jednostkach oraz umowy pomiędzy ZGK a 
Ośrodkiem Zdrowia i Ośrodkiem Pomocy Społecznej na dostarczanie ciepła. Z wynikami 
kontroli zapozna Radnych na kolejnym posiedzeniu, gdyż wszystko przesunęło się w czasie z 
uwagi na oczekiwanie na odpowiedź od Generalnego Inspektora Danych Osobowych. Na 
ostatnim posiedzeniu  opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesje oraz omawiano sprawy 
bieżące. Opinie Komisji w sprawie uchwał przedstawi przed głosowaniem uchwał. 
   
b/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie jej Komisji spotkali się trzykrotnie między sesjami. Komisja 
na swoich posiedzeniach zajmowała się przygotowaniem szkół do rozpoczęcia roku 
szkolnego oraz opiniowaniem projektów uchwał na sesję. Wszystkie uwagi i wnioski zawarto 
w protokołach, które są dostępne w biurze Rady oraz na stronach BIP.   
 
c/ 
 Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Regionalnego Urszula 
Rączka poinformowała, że Komisja odbyła  2 posiedzenia. Na posiedzeniach członkowie 
Komisji zajmowali się przebiegiem modernizacji oświetlenia ulicznego na terenie gminy, 
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akceptacje planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości na terenie gminy oraz 
opiniowaniem uchwał na dzisiejszą sesję. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem czy w planach modernizacji ujęto ulice 
Kolejową i Zieloną. 
Zastępca Wójta poinformował, że w środę odbędzie się przetarg na wykonanie dodatkowych 
21 punktów świetlnych w ramach doświetlenia. trudno przewidzieć kto wygra, niekoniecznie 
„ENERGA”, gdyż inni wykonawcy są tańsi. Nie można było łączyć modernizacji z budową 
dodatkowych punktów świetlnych w jedną umowę. Obecnie na terenie 1/3 Gminy 
modernizacja jest już zakończona. Uważa, że budowa nowych punktów nie zajmie więcej 
czasu niż tydzień.      
Radny P. Paczesny przypomniał, że na sesjach poruszał temat doświetlenia ul. Młyńskiej – 
radiostacja, Osiedla Północ, co z pozostałymi  ciemnymi dziurami. Uważa, że nie ustalenie 
strategicznych tematów pozostawiło Wójtowi swobodę wyboru. Uważa, że radni nie powinni 
na każdej sesji upominać Wójta. Podtrzymuje swoje stanowisko, że jest brak woli współpracy 
z Radą. Na jego terenie nie planuje się żadnych nowych punktów. Komisja Gospodarcza 
miała być siłą przywódczą. Ma pewne domysły. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, że cały czas przy tym zadaniu była i jest współpraca z Komisja 
Gospodarczą. Nowe punkty będą zakładane w miejscach gdzie do tej pory nie było w ogóle 
oświetlenia np.: na ulicy Kolejowej są słupy ale brak jest punktów świetlnych, w Ochodzy 
także nigdy nie było punktów świetlnych. Wykonujemy tyle nowych punktów na ile nam 
starcza środków. Nowe punkty nie były planowane w budżecie. Stwierdził, że to rozwiązanie 
to nie jest złośliwość. Prosi by nie wiązać modernizacji z budową nowych punktów.  Zakład 
Energetyczny „ENERGA” jest bardzo drogi, musieliśmy się zgodzić na ich warunki. Dla nich 
będziemy partnerem za 7 lat. Zdaje sobie sprawę, że zadania podjęte zadania w tym zakresie 
są niewystarczające.  W Motarzynie likwidujemy 2 obecne punkty świetlne, a dostawiamy 
także 2 z inną lokalizacją. Weryfikacja robiona jest na bieżąco. Ma nadzieję, że w samej 
Dębnicy Kaszubskiej także uda się coś zweryfikować. 
Radny K. Olech także uważa, że nie wszystko co jest robione jest robione do końca, także 
uważa, że należało dołożyć 2-3 lampy w Dobieszewie. Są organizowane przetargi i uważa, że 
powinno być w nich uwzględnionych więcej „czarnych dziur”. Wszyscy zdają sobie sprawę, 
że modernizacja obejmuje istniejące oświetlenie na istniejących słupach, jednak nie wszystkie 
słupy można do tego celu wykorzystywać. Część społeczeństwa po tej modernizacji jak 
chodziła po ciemku, tak nadal będzie chodziła. 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, czy planowane jest oświetlenie na 
przystanku PKS w Dobieszewku, z którego korzystają także dzieci dojeżdżające do szkół.  
Radny P. Paczesny przypomniał, że była podpisana ugoda z Bankiem. Wójt otrzymał 300 tys. 
do swojej dyspozycji. Radni nie wskazali na jakie cele Wójt może wydać środki. Droga do 
Skarszewa, która jest obecnie utwardzana betonem jest robiona bez uzgodnień z radą. 
Przypomniał, że ostrzegał, że za te środki Wójt będzie robił sobie kampanię wyborczą. O tę 
drogę radny M. Adamowicz walczył już wcześniej i nigdy nie było środków.  
Zastępca Wójta poinformował, że nie będzie wypowiadał się na temat finansowania kampanii 
wyborczej Wójta. Poinformował, że Urząd otrzymał z Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego 
42 tys. zł.  na remonty dróg dojazdowych do pól. Były zgłaszane 2 wnioski, między innymi 
droga do Skarszewa. Zdecydowano, że będą prowadzone prace na tej drodze, gdyż po ich 
zakończeniu ¾ drogi będzie utwardzonej. Są to środki zewnętrzne, nie angażujemy naszych 
środków. Zwrot nastąpi po zakończeniu prac. Odnośnie oświetlenia przystanku w 
Dobieszewku poinformował, że jest taka możliwość od strony byłej mleczarni i sądzi, że ten 
temat uda się załatwić pozytywnie. 
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Radny P. Paczesny zauważył, że gdyby były zgłoszone inne drogi to także Urząd otrzymał by 
środki na ich realizację. Ponownie zaakcentował, że Wójt sam decyduje o wydatkowaniu 
środków. 
 

 
Ad 7 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości z dnia  
08.09.2006r. /załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o opinię do planu. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że plan  został pozytywnie zaopiniowany 
przez członków Komisji na posiedzeniu Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że plan został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty na posiedzeniu Komisji, jednocześnie 
zwróciła się z pytaniem, czy działki są geodezyjnie wydzielone. 
Radna U. Rączka poinformowała, że tak. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, że plan został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji.  
Radni nie wnieśli innych uwag do planu. 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad planem nabycia, zbycia i 
zamiany nieruchomości.  
           W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości został 
przyjęta jednogłośnie  (11 za). 
 
Ad 8 
 
a/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/181/2005  
Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31.03.2005 r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska”,   /załącznik Nr 5/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/ 
 
b 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/182/2005 
Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 31.03. 2005 roku w sprawie obniżenia wysokości 
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kryterium dochodowego   /załącznik Nr 6/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/ 
 
c 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica 
Kaszubska na 2006 rok    /załącznik Nr 7/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/ 
 
d 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad umarzania, 
odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Dębnica Kaszubska oraz jej 
jednostek organizacyjnych, dla których nie stosuje się ustawy Ordynacja podatkowa oraz 
wskazania organów do tego uprawnionych  /załącznik Nr 8/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /10 za/ 
/przy głosowaniu nieobecny M. Mnich/ 
 
e 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
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Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przedłużenia obowiązującej taryfy cen i 
stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów wiejskich i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiące mienie komunalne Gminy 
Dębnica Kaszubska  /załącznik Nr 9/ 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja opiniuje 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś poinformowała, że 
Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka 
poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /10 za, 1 wstrzymujący/ 
 
Ad 9 
 
Wójt poinformował, że na wszystkie interpelacje i wnioski udzielił odpowiedzi w trakcie ich 
składania. Poinformował, że na uroczystościach dożynkowych było wielu gości. 
Uczestniczyli także przedstawiciele firmy PostScriptum, która weszła w realizację firmy 
wiatrowej w Dobieszewie. Ta firma ma dodatkowe plany związane z terenem naszej gminy. 
Są bardzo żywo zainteresowani działaniami na terenie gminy. Mają propozycje, które będą 
miały wymiar społeczny dla naszej gminy. Nabiera także tempo współpraca z kolejna firmą 
wiatrową – Liberoliką. Podziękował Radnej I. Tkaczyszyn za organizację dożynek sołeckich 
w Gogolewie. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem o sposób finansowania Dożynek, skąd pieniądze na 
ich organizację. Uważa, że nie powinny pochodzić od firmy PostScriptum, gdyż jest to 
przyszły inwestor, są przed uzgodnieniami, Pan będzie podpisywał decyzje, uważa, że taka 
sytuacja jest korupciogenna. Prosi by Wójt przygotowała szczegółowe rozliczenie imprezy 
dożynkowej. Firma jest przed uzgodnieniami i mogą być domniemania. 
Wójt poinformował, że nie będzie wciągał się w tę dyskusję. Każdy szuka sponsorów. Cieszy 
się, że ta firma chciała się zapromować. Każda firma, która ma środki może to zrobić. 
Przypomniał, że Wójt nie decyduje o planie zagospodarowania przestrzennego i nie podpisuje 
zezwolenia, gdyż takie wydaje Starosta. Uważa, że nie powinien odpowiadać na to pytanie, 
gdyż jest to punkt 9 a interpelacje i wnioski są w pkt. 4 i 5.  Radny powinien cieszyć się, że 
firma dała 8 tys. na ten cel. 
 
Ad 10 
 
Obrady Sesji zamknęła Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska o godz. 14²º po wyczerpaniu 
porządku obrad. 
 
 
Protokołowała:                                                                                     Przewodnicząca 
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                       Rady Gminy 
                                                                                                           / -/ Zyta Rytelewska 

 

 


